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кацијом, анотацијама, садржајем...) преузе-
тим од самих издавача, бесплатно, као осно-
вну рекламну информацију о књизи. Пред-
ност коришћења ових информација јесте и у 
томе што су они већ на Мрежи, те није 
потребно да се чека да их нека библиотека 
обради и то на начин на који се радило још 
док су постојали само лисни каталози. Читав 
каталошки систем библиотека препун је не-
потребних дупликата и кошта нас више него 
што можемо да приуштимо себи, закључује 
Кофман. Његова основна идеја је да од из-
давача преузмемо основне податке о књи-
гама за наш каталог, а да истовремено радимо 
на унапређењу наших библиографских пода-
така и нормативних датотека, с посебном 
пажњом на оне детаље који су од малог зна-
чаја за издаваче, али су значајни за нас и 
наше кориснике. Оно што постаје неизбежно 
јесте да библиотекари више не могу да раде 
само за својим пултом унутар библиотеке, 
већ, у складу са захтевима данашњег дру-
штва, морају тражити одговоре на питања 
корисника преко Веба, консултујући струч-
њаке из одређених области итд. 
      Уколико би се искористиле предности 
које нуде нове технологије, побољшале би се 
и услуге испоруке публикација и информа-
ција и тако смањили њихову цену. Кофман 
првенствено мисли на предности усавршене 
технологије скенирања и штампања публи-
кација, која би редуковала цену испоруке 
милиона књига из наших фондова. Brenster 
Kahle, представник Јаху пројекта за дигита-
лизацију публикација, сматра да библиотеке 
у САД могу скенирати књиге по цени од око 
10 центи по страни, а са новим штампачима, 
штампање такве дигитализоване књиге ко-
штало би мање од једног долара. Комбинова-
њем ових технологија, могла би се испо-
ручивати књига од 250 страна из библиотеке 
у Марибору кориснику у Сан Франциску за 
око 25$. Такође, нове комуникационе техно-
логије омогућавају малим библиотекама, у 
удаљеним крајевима света, преко виртуелних 
сервиса, брз приступ свим информацијама – 
медицинским, правним и осталим специја-
лизованим базама података, које иначе не би 
могле да приуште.    
 

    Враћајући се поново питању: Има ли 
библиотека своју улогу на новом информа-
ционом тржишту?, Стив Кофман закључује 
потврдно: «....Увек ће бити потребан неко ко 
ће изабрати најбоље у мору наслова који се 
штампају сваке године, сакупљати их, класи-
фиковати, чувати и давати на коришћење по 
прихватљивој цени. Колективно, ми можемо 
понудити више наслова него било ко други и 
имамо најдужу традицију – почели смо пре 
пар хиљада година. Одржаћемо се као значај-
на карика у информационом ланцу само 
уколико, усвојимо технологије наших конку-
рената, користећи их како би наше фондове 
приближили корисницима на начин на који 
то они желе. То подразумева јединствени ка-
талог који приказује све наслове које имамо и 
до којих можемо доћи, као и коришћење 
технологија које би нам омогућиле једно-
ставнији и јефтинији начин испоруке публи-
кација, што укључује скенирање и дигита-
лизацију пуног текста кад год је то могуће. 
Уколико нисмо спремни на овакве кораке, 
конкуренција ће преузети нашу улогу «.  

               
Драгана Михаиловић, дипл. филозоф 

УБСМ, Београд 

                                 
                                                                                             
_______________________________________ 

11. СКУПШТИНА ЗАЈЕДНИЦЕ 
БИБЛИОТЕКА УНИВЕРЗИТЕТА У СРБИЈИ 
_______________________________________             
 11. Скупштина Заједнице библиотека 
универзитета у Србији одржана је у 
Београду, у Народној библиотеци Србије 28. 

октобра 2005. г 
 Отварајући 11. скупштину Заједнице 

библиотека универзитета у Србији,  која је 
ове године била изборна, председник Зајед-
нице проф. др Мирка Зоговић захвалила се 
најпре Народној библиотеци Србије – дома-
ћину одржавања овог заседања Скупштине, 
као и члановима - у претходном четворого-
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дишњем мандату успешно водили Заједницу.  
Формирано је Радно председништво у које су 
били изабрани:  др Стела Филипи-Матутино-
вић, мр Милена Матић, др Мирка Зоговић и 
Гордана Вилотић. Такође је формирана Ко-
мисија за закључке у саставу: мр Горан Пе-
тровић, Гордана Вилотић и др Силвија Бркић. 
Маја Ђорђевић је водила записник. У име На-
родне библиотеке Србије, учеснике из Зајед-
нице и све госте је поздравио г-дин Сретен 
Угричић,   директор Народне библиотеке Ср-
бије. 
                На састанку Извршног одбора који 
је претходио овој скупштини, последњем сас-
танку овог одбора у старом сазиву, предложе-
на је верификациона комисија у саставу Вера 
Петровић, Дејана Каваја, и Татјана Тимоти-
јевић, која је на Скупштини и једногласно 
изабрана. Изборни рад скупштине је претхо-
но започет евидентирањем делегираних учес-
ника – како библиотекара и других представ-
ника из високошколских и научних установа 
– чланица Заједнице, који су добили скуп-
штински материјал, листе предложених кан-
дидата за избор у нове органе Зједнице и про-
грам Стручног скупа. Гласање за Председни-
штво Заједнице је обављено усменим путем и 
дало је следеће резултате: 1. за председника 
Заједнице је изабран проф. др Александар 
Седмак, заменик министра за науку; 2. за пот-
председника изабрана је др Стела Филипи-
Матутиновић 3. за Секретара Заједнице иза-
брана је Вера Петровић. 
               Након тога приступило се писменом 
изјашњавању делегата за избор чланова Из-
вршног и Надзорног одбора, као и за чланове 
комисија које раде у оквиру Заједнице. Коми-
сија за избор се повукла и по пребројавању 
гласова саопштила резултате гласања на по-
четку другог дела скупштинског рада који је 
заједно са Стручним скупом у целини био 
посвећен статусу библиотека и стандардима 
који би га подржали. 
   Др Стела Филипи-Матутиновић оба-
вестила је присутне на скупу  о новом Закону 
о високом школству, а у оквиру тога о стату-
су библиотека и њиховој будућности. полазе-
ћи од статистичких података и најновије ана-
лизе рада високошколских библиотека у Ср-
бији у 2004. г. Пошто библиотеке и библио-

текари нису адекватно заступљени у новом 
закону о Универзитету, претходно је члано-
вима И.О. Заједнице био прослеђен предлог 
чланова који би се односили на универзи-
тетске и факултетске библиотеке свих уни-
верзитета у Србијиа и адекватније их подржа-
ли у поменутим статутима. Текст предлога је  
размотрен и на скупштини, уз мање примед-
бе, усвојен. Др Стела Филипи-Матутиновић 
је замолила делегате скупштине да га вери-
фикују како би у име Заједнице  могао бити 
послат свим ректоратима универзитета у 
Србији, са предлогом да буду уграђени у нове 
статуте, приликом њиховог усаглашавања са 
новим Законом о високом школству.  
         Секретар Заједнице, мр Милена Ма-
тић, изложила је укратко најважније делове 
извештаја о раду Заједнице између две Скуп-
штине, будући да је за учеснике Скупштине, 
као део радног материјала, поред  Програма 
рада, Сажетака излагања предвиђених за ово-
годишњи једнодневни Стручни скуп, анкета, 
и гласачког материјала,  био припремљен и  
резиме из Извештаја о раду између   10. и 11. 
скупштине. Нагласила да је, захваљујући 
средствима добијеним из редовне чланарине, 
коју уплаћују високошколске и научне уста-
нове за своје библиотеке, суфинансирања 
Министарства за науку и заштиту животне 
средине у издавању часописа Заједнице, пре-
тплате за часопис библиотека ван Заједнице и 
објављивања огласа и донација спонзора, 
Заједница у 2005. г. реализовала добар део 
планираних задатака. Заједница је, као и у 
прошлој години, из сопствених средстава у-
платила чланарину за 2005. г. највећој асоци-
јацији библиотечких удружења ИФЛА, као и 
Европској асоцијацији истраживачких библи-
отека LIBER. Више стручњака из Универ-
зитетске библиотеке радило је на међународ-
ној сарадњи са овим асоцијацијама конкури-
шући са радовима на три међународна скупа. 
На тим скуповима  Заједницу су представ-
љали: др Стела Филипи–Матутиновић на ску-
пу INFOR у Прагу, др Стела Филипи–Мату-
тиновић и Богољуб Мазић 34. конференцији 
LIBER-a u Groningen-u, а мр Милена Матић 
сa заједничким излагањем  са коаутором др 
Стелом Филипи-Матутиновић, на 71. конфе-
ренцији ИФЛА-е у Ослу. Заједница је и ове 
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године уз финансијску подршку Министар-
ства за науку и заштиту животне средине 
издала три свеске часописа ИНФОТЕКА 
двоброј 1-2/2005 и број 3/2005, као и шест 
бројева гласила ВИСОКОШКОЛСКЕ БИ-
БЛИОТЕКЕ. У сарадњи са стручњацима из 
УБСМ, ове године је Заједница  организовала 
једнодневне образовне курсеве за библио-
текаре: два курса за рад са софтверским ала-
тима и четири за претраживање електронских 
извора информација на Интернету. Од коми-
сија Заједнице и ове године су највише ради-
ле Комисија за развој и Комисија за стан-
дарде. У протеклој години одржане су четири 
седнице Извршног одбора и једна седница 
Надзорног одбора, који су углавном радили 
на редовним задацима.  

Председник Надзорне комисије Зајед-
нице, мр Горан Петровић је обавестио члан-
ство Скупштине о финансијском пословању 
Заједнице у 2005.г. Основни приход Зајед-
нице је чланарина. Истакао је да се средства 
наменски троше на планиране активности, 
као што су штампање часописа ИНФОТЕКА 
и гласила Високошколске библиотеке, орга-
низовање образовних курсева, као и органи-
зовање годишње скупштине Заједнице библи-
отека универзитета у Србији и редовног  
Стручног скупа.  

По завршетку изборног дела рада ово-
годишње скупштине,  високошколски библи-
отекари су имали прилике да саслушају већи-
ну предвиђених презентација на тему  Струч-
ног скупа, поред кратких презентација спон-
зора Заједнице предвиђених Програмом ску-
па који следи: 
 
Др Стела Филипи-Матутиновић, 
Универзитетска библиотека "Светозар Марковић" 
Београд 
БУДУЋНОСТ  ВИСОКОШКОЛСКИХ БИ-
БЛИОТЕКА: преглед ставова изложених на 
годишњој конференцији LIBER-a 
 
Гордана Вилотић, Библиотека Филозофског 
факултета, Нови Сад 
БИБЛИОТЕЧКИ СТАНДАРДИ И СТАТУС 
БИБЛИОТЕКА И БИБЛИОТЕКАРА 
- тeзе за дискусију - 
 
Предраг Ђурковић, DATASTATUS: делат-
ност 

 
Богољуб Мазић, Универзитетска библиоте-
ка "Светозар Марковић," Београд 
УЛОГА УНИВЕРЗИТЕТСКИХ БИБЛИОТЕ-
КА У ИЗГРАДЊИ ДИГИТАЛНИХ РЕПОЗИ-
ТОРИЈА ИНСТИТУЦИЈА - преглед ставова 
изложених на годишњој конференцији LIBER-a. 
    
Драган Кнежевић, MISSING LINK Internatio-
nal Booksellers: презентација 
 
Мр Александра Павловић,Универзитетска 
библиотека "Светозар Марковић," Београд: 
СТАНДАРДИЗАЦИЈА У МЕЂУБИБЛИ-
ОТЕЧКОЈ ПОЗАЈМИЦИ 
 
Нада Поповић, Народна библиотека Србије, 
Београд: ПРЕГЛЕД  ВЕСТИ ИЗ КоБСОН-а     
      

    Вера Прокић, Научни институт за ветери- 
нарство, Нови Сад 

    УТИЦАЈ СИСТЕМА КВАЛИТЕТA НА 
СТАТУС И РАЗВОЈ БИБЛИОТЕКЕ У 
НАУЧНОИСТРАЖИВАЧКОЈ  
УСТАНОВИ 

 
Александра Поповић, Сања Антонић, Адам 
Софронијевић, Универзитска библиотека 
«Светозар Марковић», Београд 
БИБЛИОТЕКАРИ И ИНФОРМАТОРИ У 
УЛОЗИ ЕДУКАТОРА: стандарди у пракси 

 
Мр Драгана Милуновић, Народна библиотека 
Србије, Београд 
СПЕЦИЈАЛНЕ БИБЛИОТЕКЕ У 
РЕПУБЛИЦИ СРБИЈИ: стањe у 2003. години 
и приоритети развоја са предлогом мера за 
унапређење  рада 

 
Јелена Добриловић, Институт за путеве, Београд 
ПОТЕНЦИЈАЛНИ РЕЗУЛТАТИ ПРИМЕНЕ 
СИСТЕМА КВАЛИТЕТА У ПОСЛОВАЊУ 
БИБЛИОТЕКЕ ИНСТИТУТА ЗА ПУТЕВЕ 

 
 Договорено је да се један број изло-
жених  презентација, по њиховом коначном 
уобличавању, објави у часопису  ИНФОТЕ-
КА. Међу закључцима на Скупштини понов-
љено је опет  да је један од задатака Зајед-
нице да перманентно унапређује свој рад и 
промовише га, како међу самим чланством, 
тако и у оквирима финансијских, друштвених 
и других структура од којих у великој мери 
зависи њен рад. Дошло се до закључка да у 
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рад Заједнице мора да се укључи што већи 
број њених чланова, посебно у рад комисија. 
У наредном периоду требало би активирати 
њихов рад, укључивањем што већег броја 
библиотекара из високошколских и специјал-
них библиотека које имају идеје како да се 
решавају бројни проблеми у нашој делат-
ности. Резултати рада комисија могли би у 
знатној мери да уједначе и унапреде рад би-
блиотека, што би допринело промовисању 
њиховог рада. Стога су се у закључцима са 
скупштине  нашли и следећи ставови: 
 1. Наставиће се тренд активног учешћа 
Заједнице у доношењу законских и других 
аката која разматрају проблематику високо-
школских библиотека. У новом Закону о 
високом образовању није адекватно решен 
статус библиотека, нити је одређена страте-
гија за њихову будућност. С обзиром да су у 
току промене које се односе на организацију 
и рад факултета, очекује се да ће доћи до про-
мена и у раду библиотечко-информационих 
система на универзитетима. Пошто је у току 
усаглашавање статута универзитета са новим 
Законом о високом образовању, Заједница је 
усвојила Предлог за измене статута универ-
зитета у Србији, који ће бити послат свим 
ректоратима на разматрање и усвајање.  
 2. Статистички подаци за 2004. годину 
који се односе на рад високошколских библи-
отека у Србији показатељ су успешности њи-
ховог рада, али истовремено указују на међу-
собне разлике и проблеме. Праћење, анализа 
и унапређење рада високошколских библио-
тека обавља се перманентно.     
 3. Тема стручног скупа била је "Библи-
отечки стандарди и статус библиотека и би-
блиотекара". У рефератима су разматрани ас-
пекти ове проблематике у садашњем тренут-
ку, али и препоруке и визије које се односе на 
будућност. У оба случаја истичу се стандарди 
– праћење, доношење и примена – кључни 
фактори који директно утичу не само на ква-
литет пословања, већ и на статус библиотека 
и библиотекара. Проблематика стандарда тре-
ба да буде стална тема у фокусу активности 
Заједнице, јер постојеће стандарде и квалитет 
пословања ваља побољшавати а нове усвајати 
да би се постигао жељени статус.  

Маја Ђорђевић 

Београд, УБСМ  
                                        
_________________________________________ 

11. МЕЂУНАРОДНА КОНФЕРЕНЦИЈА О 
УРБАНОМ ПЛАНИРАЊУ И 
РЕГИОНАЛНОМ РАЗВОЈУ У 

ИНФОРМАТИЧКОМ ДРУШТВУ  
(БЕЧ, 14.-16.02.2006.) 
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 CORP 2006 је кратки назив 11. Међуна-
родне конференције о урбаном планирању и 
регионалном развоју у информатичком друштву 
(11th International Conference on Urban Planning and 
Regional Development in the Information Society), 
Teма овогодишњег скупа је била: Одржива 
решења за информатичко друштво (Sustainable 
solutions for the information society). Koмплетни 
текстови прихваћених радова доступни су преко 
следеће веб адресе: www.corp.at. На том сајту се 
може наћи материјал од преко 700 страница 
текста са илустрацијама, а уредник тог издања је 
др Манфред Шренк (Manfred Schrenk). 
  Koнференција је иначе одржана у оквиру 
Међународног конгреса за информације и консал-
тинг (International Congress for Information & 
Consulting). Добродошлицу учесницима скупа 
пожелео је и извршни директор i.convienna, др 
Герхард Хребичек (Gerhard Hrebicek). Информа-
ције о овом конгресу могу се пронаћи на следећој 
веб адреси:  www.icon-vienna.net
 Учествовало је око 400 пријављених 
стручњака и одржано око 200 излагања. Као и 
претходних година, организована је изложба и 
избор најбољег постера. Симултаног превода није 
било те су учесници сами одабирали презентације 
које су пратили, а у зависности од теме и језика 
којим се служе. Званични језици конференције 
били су енглески и немачки. 
  У раду дела конференције са постерима, 
са заједничким постером су учествовали и струч-
њаци из Универзитетске библиотеке «Светозар 
Марковић» из Београда – аутор овог приказа и мр 
Селман Тртовац као коаутор. Постер   чији нас-
лов гласи «Библиотеке Србије: Информатички 
хоризонти» (LIBRARIES OF SERBIA: Infor-
mation Horizons), сликовито приказује најупечат-
љивије тенденције у развоју библиотечке инфор-
матике у Србији. У званичној конкуренцији 
нашла су се само два постера, а после гласања је 
установљено да је управо овај постер освојио 
награду. 
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